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Dagsorden/Referat Holeby landsbyordning 

Dato og klokkeslæt: Onsdag 28/8-2023 kl. 16:30-19:30  

Sted: Personalerummet 

Forplejning: lidt mad 

Deltagere: Nikolaj, (institutions- og SFO-leder), John T. (LBO-leder), Tina J (medarb. rep 

institutionerne), Ane H, Rikke J (forperson) Lisette (dagtilbuds rep.), Lena (skole rep.), Mia P 

(Næstforperson), Pia (medarbejder rep.), Malene (skole rep.. 

Fraværende:  Elevrep. 

Mødeleder: Rikke J 

Referent:  Nikolaj 

  

1. Fremlæggelse af forpersonens årsberetning 

Sagsfremstilling: 

Se bilag årsberetning 

Alle Landsbyordningens forældre var inviteret til bestyrelsens årsberetning. Bestyrelsens 

forperson, Rikke Jensen fremlagde årsberetningen. Beretningen blev rost og taget til 

efterretning. 

2. Godkendelse af referat og Godkendelse af dagsorden  

Beslutning: 

Referat godkendes med følgende korrektioner og afledte tilføjelser: 

• Årets møderække vurderes at indeholde mange møder. Det besluttes at beholde 

møderækken, da mange akutte og uforudsete ting kan tilstøde i løbet af året, hvorfor 

det er godt at have mange møder planlagt på forhånd. Hvis i så fald der ikke er 

punkter til et møde, så aflyses det senest en uge før. December-mødet gøres allerede 

nu til et ”måske-møde”, der kan tages i brug om nødvendigt. November-mødet 

indeholder bestyrelsens julefrokost. 

• John tager kontakt til Ole Frederiksen, skoleleder på Rødby skole, med henblik på at 

fastsætte datoer for samarbejdsmøder mellem Rødby og Holebys respektive 

bestyrelser. John tager udgangspunkt i de allerede planlagte mødedatoer, og melder 

hurtigt tilbage til bestyrelsen hvornår bestyrelserne kan mødes. 

• I forbindelse med sammenlægning af Rød og Holeby samt at dagtilbuddet bliver 

selvstændigt, bør der rettes opmærksomhed på nyvalg af bestyrelser. Skal disse 

finde sted og hvornår skal disse finde sted? John finder svar på de to spørgsmål. 

• Der skal desuden sættes fokus på valg af madordning i dagtilbud. Hvornår og hvem 

skal tage beslutningen. Nikolaj undersøger dette. 

3. Nyt fra ledelse, formand og elevråd  

fremstilling:  

Ledelse 

Skolen: 
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• John er ved at søge afklaring i forhold til Landsbyordningens forbrug af økonomi frem 

mod lukning. I flg. sektorledelsen er der ingen grund til at anvende økonomi på ting, 

der ikke naturligt kan flyttes med videre til en anden skole/Rødby. Bestyrelsen er 

enige om, at der fortsat skal være den fornødne økonomi og det nødvendige forbrug 

frem mod lukningen. Elever, børn og personale skal med andre ord understøttes med 

de ting som er nødvendige for at drive god skole frem mod sommerferien 2024. 

• Der fremlægges status på elevtal. Der går aktuelt 72 på skolen. 

• Der er ankommet nye medarbejdere i SFO og en enkelt lærer har sagt sin stilling op. 

I dagtilbud er en enkelt ny medarbejder startet i et barselsvikariat. 

• Der er etableret nye ”faglokaler” i Grønnegården ligesom der er lavet et nyt 

musiklokale i den gamle ”Perlen”. 

Nyt fra dagtilbud: 

SFO 

• Sommeren i SFO er gået godt og særligt vikingetemaet har været en succes. Der var 

virkelig gang i mange ting. 

• Vi har taget afsked med to/tre medarbejdere i løbet af sommeren. 

• Der er derfor en del nye medarbejdere i SFO, hvorfor SFO’en lige skal finde sine ben i 

et nyt ståsted. Vi tilstræber at fastholde det høje aktivitetsniveau trods 

personaleforandringerne.  

• Der er fra regeringen tildelt en ny pulje til SFO med overskriften trivselsfremme. 

Puljen kan kun anvendes til løn. Vi kontraktansætter derfor to medarbejdere 

foreløbigt indtil jul. 

Børnehave: 

• Der er i øjeblikket fokus på at opgradere Myretuens legeplads med inspiration fra 

Skoven. Der er mange idéer i støbeskeen. 

• Til december går en medarbejder på barsel og en på efterløn, så vi skal snart have 

rekrutteret to nye medarbejdere til børnehaven. 

• Der er indskrevet flere børn i børnehaven end ventet, så det er positivt. Skoven ender 

med 32 børn frem mod 1. april 2024. 

• Alt i alt går det godt i vores børnehaveafdelinger. 

Forperson: 

• Forpersonen overbringer ros fra flere forældre, der anerkender SFO’en for dens 

aktivitetsudbud, herunder også vikingetemaet i sommerferien. 

• Bestyrelsen har været til kick-off arrangement i forbindelse med politikernes nye 

satsningsområde/fyrtårn, der omhandler fremtidens skole. Der fremkom nok flere 

spørgsmål end der kom svar, men der var mange saglige og faglige diskussioner. Der 

var tillige god mad fra Cucotten. 

Elevråd: 

• På grund af en læreropsigelse er det aktuelt John der varetager elevrådet. 

• Elevrådet har været samlet omkring projekt Skolestyrken (se punkt længere nede i 

referatet) og har her vurderet skolens psykiske miljø på en række parametre. På 

onsdag aften er det så lærere og pædagogers tur til at forholde sig til elevernes 

vurderinger og arbejde videre med disse med henblik på at skabe et godt psykisk 

(mobbefrit) miljø på skolen, for alle elever. 
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• Elevrådsrepræsentanter deltager fremadrettet i den første halve time af 

bestyrelsesmøderne. 

 

4. Udtalelse til forslag om ændring af Styrelsesvedtægt for Lolland 
Kommunes skolevæsen 

Sagsfremstilling: Se vedlagt bilag Vedtægtsforslag. 

Beslutning: 

Bestyrelsen retter i sin gennemgang af den ændrede styrelsesvedtægt fokus på følgende 

områder, der skal formuleres ind i et høringssvar/udtalelse til politikerne. 

• Ændring af punkt vedr. bestyrelsens underskrift af referat efter hvert 

bestyrelsesmøde. Bestyrelsen havde allerede taget kontakt til staben vedrørende 

dette, hvilket affødte tilsagn om en ændring - hvilket tilsyneladende ikke er sket. 

I forhold til nyt skoledistrikt rettes fokus på: 

• Bestyrelsens undring over de nye skoledistrikters tilblivelse, da stregerne på 

landkortet stort set er de samme som før.  

• Fokus på den nordlige del af distriktets forældres og deres umiddelbare oplevelse af 

tilknytning til Maribo mere end til Rødby 

• Fokus på en tilsyneladende pudsig udelukkelse af Hillested i distriktsopdelingen. 

• Forældres besværlige transport af deres børn til Rødby skole, da de færreste kører 

mod Rødby for at arbejde 

• Stort skoledistrikt helt op mod Maribo vil antageligt øge antallet af elever der søger 

en privat skole, da man nødigt vil køre helt til Rødby med sine børn 

• Fokus på den farlige skolevej – Nystedvejen - der skal krydses for at komme til 

Rødby. 

Bestyrelsens spisepause: Der bliver vist 3 korte film omhandlende Skolestyrken. Dette 

som indledning til næste punkt om netop Skolestyrken. 

5. Skolestyrken 

Sagsfremstilling: John præsenterer trivsel/antimobbe indsatsen skolestyrken 

Beslutning: 

John fremlægger projektet og forældrene drøfter tiltaget og relevansen i kontinuerligt at 

arbejde med en mobbefri skole, herunder et godt psykisk miljø, så alle elever kan trives. 

Man kan se mere til projektet på www.skolestyrken .dk 

6. Sprog og læsestrategi 

Sagsfremstilling: John præsenterer dette forankringsprojekt, som skal sikre at 

projektet Lollandskriver fortsat vil styrke elevernes læse og skrive færdigheder. Se bilag 

Sprog og læsestrategi. 

 

Beslutning: 

 

John fremlægger Lolland Kommunes kommende sprog- og læsestrategi, der gælder alle 

børn og unge fra 0-18 år. Strategien udvikles gennem en række prøvehandlinger på 

skolerne og i dagtilbud, således implementering og forankring sikres undervejs i 

tilblivelsen. Dele af skoleprojektet ’Lolland Skriver’ er bygget ind i den nye strategi, 
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således dette projekts gode udviklinger fastholdes og forankres i den langsigtede sprog- 

og læsestrategi. Strategien vedtages endeligt af politikerne i juni 2024. 

 

7. Evt.  

1) Vedr. Kys og Kør – p-pladsen. Der køres ofte mod kørselsretningen. Der mangler 

tydelig skiltning. John kontakter Park og vej. 

2) Dørene ind til skolen åbner ikke klokken 07.50 som vedtaget. John kontakter 

Michael Dan for opklaring af dette. 

3) Halloween fest afholdes d. 3. nov. 

REF. Nikolaj Uhrenholdt 


